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Zápisnica z 35. zasadnutia výboru Snemu SAV, ktoré sa uskutočnilo dňa 15. januára 2024  
od 13:00 hod. v zasadačke č. 119 na Úrade SAV (hybridnou formou) 

 
Prítomní: D. Antolová (videokonferenčne), J. Gálik (videokonferenčne), K. Gmucová, V. Hvozdíková, 
M. Kadúc, A. Kalistová (videokonferenčne), Ľ. Kľučár, K. Nemoga, R. Passia  
 
Program: 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisnice 
4. Informácie zo zasadnutia P SAV 
5. Rôzne 
6. Záver 

 

K bodu 1 

Predseda  Snemu  SAV  Ľ.  Kľučár  privítal  prítomných  a  otvoril  35.  zasadnutie  výboru  snemu. 
Za zapisovateľa bol určený R. Passia, za overovateľku K. Gmucová. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

K zápisnici  z 34.  zasadnutia  výboru  zo  dňa  19.  12.  2023  neboli  pripomienky  a predseda  snemu  ju 
v najbližšom čase zverejní.  

 

K bodu 4 

Stručnú výberovú informáciu o priebehu zasadnutia P SAV dňa 11. 1. 2024 podal R. Passia. 

V úvode  zasadnutia  predsedníctva  predložil  M.  Radvanský  informáciu  o plánovaných  výstavách, 
verejných  prezentáciách  a  podujatiach  SAV  v roku  2024.  Za  najvýznamnejšie  označil  seminár  pre 
popularizátorov a koordinátorov popularizácie na pracoviskách SAV, veľtrh vedy v Prahe, Víkend so 
SAV,  Agrokomplex  2024,  Family  day  –  športový  deň  so  SAV  a Mladú  nádej  slovenskej  vedy  2024. 
Uviedol tiež, že už  je k dispozícii oficiálny reklamný tovar SAV (merch), ktorý sa dostane do predaja 
a distribúcie od februára 2024.  

V rámci bodu Kontrola plnenia uznesení sa, okrem iného, konštatovalo, že člen P SAV M. Kšiňan má 
pripraviť  správu o činnosti  SAV pre verejnosť do  júna 2024; materiál,  ktorý  rieši  situáciu  vo vedení 
JÚĽŠ SAV bude predložený na februárovom zasadnutí P SAV; stále sa nerealizovalo potrebné školenie 
mediátorky SAV, pretože termín školenia nebol externou inštitúciou určený.  

Ekonomické body prezentoval na zasadnutí predsedníctva M. Radvanský. Išlo predovšetkým o rozpis 
rozpočtovej kapitoly SAV na rok 2024 a rektifikovaný – upravený rozpis kategórie 600 ostatné na rok 
2024.  V rozpočtovej  kapitole  SAV  na  rok  2024  je  naplánovaný  aj  príjem  8  miliónov  eur  z predaja 
budovy na Kramároch. O ďalšom využití  týchto  finančných prostriedkov,  dlhodobo plánovaných na 
vybudovanie spoločenskovedného pavilónu, sa na predsedníctve nediskutovalo. Kritizovala sa veľká 
„granularita“  rozpočtu,  resp.  jeho  štruktúry,  ktorá  pozostáva  z množstva  fragmentárnych  položiek. 
Predseda SAV navrhoval zmeniť štruktúru rozpočtu tak, aby bol prehľadnejší aj pre zainteresovaných 
mimo úzkeho okruhu tvorcov rozpočtu. F. Simančík sa tiež prihováral za iný prístup, P SAV by podľa 
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neho malo schvaľovať  len veľké položky a nižšie útvary v rámci Ú SAV by mali mať väčšiu  flexibilitu 
a zodpovednosť  za  dočerpanie  svojich  finančných  prostriedkov.  P  SAV  by  sa  nemalo  zaoberať 
a schvaľovať  „minipoložky“,  kompetencia  by mala  byť  delegovaná  na  útvary  úradu  a na  oddelenia 
vied. 

Predseda  navrhol  pripraviť  rozpočet  v dvoch  prehľadných  tabuľkách.  Jedna  by  zachytávala  rozpis 
podľa  organizačných  jednotiek  SAV,  druhá  podľa  „funkcií“  pridelených  prostriedkov,  ktoré  fungujú 
prierezovo,  napr.  prostriedky  na  propagáciu  alebo  cestovné  výdavky  sú  aktuálne  „skryté“  vo 
viacerých položkách a chýba celkový pohľad na  financovanie  rôznych  typov aktivít. Po diskusii bolo 
v tejto veci prijaté uznesenie, že požadovaná aktualizácia formálnej podoby rozpočtu sa predloží na 
februárové  zasadnutie    P  SAV.  Pri  návrhu  rozpisu  kat.  600  ostatné  (OTaS)  bola  akceptovaná 
pripomienka F.  Simančíka a predsedníctvo  zaviazalo  I. OV, aby na  februárové  zasadnutie predložilo 
konsenzuálny návrh rozpisu pre toto oddelenie vied. 

Boli predložené a hlasovaním schválené dva návrhy na vymenovanie riaditeľov vedeckých organizácií 
SAV. Za riaditeľa Archeologického ústavu SAV bude opätovne vymenovaný Matej Ruttkay, za riaditeľa 
Ústavu krajinnej ekológie SAV Ľuboš Halada. Schválený bol aj návrh na vypísanie výberového konania 
na  obsadenie  funkcie  riaditeľa  organizačnej  zložky  CSČ  SAV,  v.  v.  i.,  VEDA,  vydavateľstvo  SAV, 
predsedom komisie bude M. Morovics. 

R.  Karul  predložil  na  schválenie  novú  výzvu  na  predkladanie  žiadostí  o  financovanie  projektov 
Návratovej  projektovej  schémy  SAV  pre  rodičov  po  návrate  z  materskej  a/alebo  rodičovskej 
dovolenky.  Výzva  bude  vyhlásená  1.  2.  2024,  termín  na  podávanie  žiadostí  bude  do  31.  3.  2024  a 
výsledky hodnotenia sa zverejnia v júni 2024. 

Ľ. Lacinová predložila Výzvu na predkladanie žiadostí v rámci Programu grantov pre postdoktorandov 
SAV  v  roku  2024. Materiál  bol  predložený,  aby  sa  zosúladili  kritériá  oprávnenosti medzi  štatútom 
Programu  grantov  pre  postdoktorandov  „PostdokGrant“  Slovenskej  akadémie  vied  a pôvodnou 
výzvou,  ktorá  bola  vyhlásená  ešte  v roku  2023.  Dátum  vyhlásenia  opravenej  výzvy  je  15.  1.  2024, 
termín  na  podávanie  žiadostí  29.  2.  2024  a  termín  zverejnenia  výsledkov  hodnotenia  žiadostí  jún 
2024.  

M. Venhart v mene I. OV predložil a P SAV schválilo návrh na udelenie Čestnej plakety SAV Dionýza 
Štúra za zásluhy v prírodných vedách Ing. Yvette Velískovej, PhD. z Ústavu hydrológie SAV, v. v. i. 

Z.  Panczová  predložila  a P  SAV  schválilo  návrh  na  financovanie  mobilitného  projektu  SAV  –  SAZU 
(Slovinská  akadémia  vied  a umení)  v  rámci  programu Mobility  na  roky  2024  –  2025.  Financovanie 
získal projekt The role of geomorphology in the shaping of the turnover of plant species in dolines, 
hlavná riešiteľka za SAV je Katarína Vantarová z Centra biológie rastlín a biodiverzity SAV. 

Ľ. Lacinová  informovala, že 23. 1. 2024 sa na SAV uskutoční seminár s IIASA (International  Institute 
for  Applied  System  Analysis).  Ide  o dôležité  podujatie,  o spoluprácu  s touto  inštitúciou  má  SAV 
záujem. 

M. Kšiňan prezentoval brožúru o obezite, ktorá vyšla v rámci Otvorenej akadémie. 

P.  Šajgalík  informoval,  že  rokoval  s riaditeľkou CSČ  SAV,  v.  v.  i., N. Kovaničovou a tému  fungovania 
THS  ústavov  spoločenských  vied  považuje  z pohľadu  P  SAV  za  nateraz  uzavretú,  ďalšie  kroky  sú 
v kompetencii vedenia CSČ SAV, v. v. i.  

 

K bodu 5 

V bode Rôzne R. Passia komentoval príhovor predsedu SAV, ktorý odznel na novoročnom koncerte 
SAV 11. 1. 2024 v Primaciálnom paláci. Vyjadril  sa k pasáži,  v ktorej predseda akadémie uviedol,  že 
prístup  k manažérskym  funkciám  v našom  akademickom  priestore  je  obmedzený  „demokratickými 
pravidlami  šitými  na  90.  roky“.  Nie  je  podľa  neho  jasné,  ako  tento  problém  P. Šajgalík  vzťahuje 
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na SAV, v ktorej pomerne nedávno prebehla dlhotrvajúca a hĺbková diskusia na tieto témy, menila sa 
legislatíva,  zákon  o SAV  aj  zákon  o verejnej  výskumnej  inštitúcii,  do  istej  miery  aj  kompetencie 
a spôsob kreovania orgánov SAV a vedenia jednotlivých v. v. i. Vo verejnom príležitostnom prejave za 
prítomnosti  predstaviteľov  decíznej  sféry  a  v aktuálnej  politicko‐spoločenskej  situácii  nepovažuje 
R. Passia podobné úvahy za celkom vhodné.  

Ľ.  Kľučár  otvoril  otázku  zriadenej  ad  hoc  komisie  P  SAV,  ktorá má  preskúmať  jedno  z  rozhodnutí 
Etickej komisie SAV. Za nejasné považuje chápanie formulácie „rozhodujú záväzne“ v čl. XVI Štatútu 
SAV  v pasáži  o  fungovaní  etickej  a bytovej  komisie.  V diskusii  padli  rôzne  návrhy  na  riešenie  danej 
situácie.  Za  vhodnú  cestu  považuje  výbor  snemu  zabezpečiť  možnosť  odvolania  voči  rozhodnutiu 
etickej komisie  tak,  že odvolanie v prvom kole bude smerovať na P SAV, ktoré, ak uzná za vhodné, 
vráti  vec  na  prerokovanie  etickej  komisii.  Až  v druhom  kole  by  P  SAV  rozhodlo  meritórne.  Padla 
otázka, či v tejto veci otvoriť štatút SAV alebo nejasnosti upraviť novelizáciou štatútu etickej komisie. 
K. Gmucová uviedla, že v prípade pochybností o výklade predpisu podáva záväzný výklad ten orgán, 
ktorý  ho  schválil.  V tomto  prípade  by  o interpretácii  znenia  v  štatúte  snemu  rozhodoval  snem, 
o štatútoch  komisií  zase  predsedníctvo.  Výbor  zaviazal  predsedu  snemu  Ľ.  Kľučára,  aby  inicioval 
stretnutie  v tejto  veci  s podpredsedom  SAV  pre  ekonomiku  a  legislatívu  J.  Koppelom  a predsedom 
etickej komisie R. Karulom.  

Na zasadnutí P SAV 8. 2. 2024 sa spolu s Ľ. Kľučárom zúčastní A. Kalistová (náhradníčka D. Antolová). 
Najbližšie  zasadnutie  výboru  snemu  sa  uskutoční  15.  2.  2024  o 13:00  hod.  a jedným  z bodov 
rokovania bude otváranie obálok s návrhmi kandidátov na externého člena VR SAV. 

K bodu 6 

Predseda  snemu poďakoval  členkám a členom výboru  snemu  za  účasť  na  zasadnutí  a o 14:45 hod. 
ho ukončil. 

 

 

V Bratislave dňa 26. 1. 2024 
 
Zapísal: R. Passia 
Overila: K. Gmucová 
                                                                                                                      Ľuboš Kľučár 
                                                                                                              predseda Snemu SAV 


